

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 205

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 205

1955

I. Nos. 2765-2781

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 1 March 1955 to 3 March 1955*

	<i>Page</i>
No. 2765. United States of America and Belgium :	
Exchange of notes (with annexed memorandum dated 14 March 1952) constituting an agreement relating to relief from taxation on defense expenditures. Brussels, 18 March and 7 April 1952	3
No. 2766. United States of America and Ethiopia :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to mutual defense assistance. Addis Ababa, 12 and 13 June 1952	17
No. 2767. United States of America and Iraq :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to a technical co-operation program in education. Baghdad, 26 February and 21 May 1952	25
No. 2768. United States of America and Iraq :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to a technical co-operation program in public works. Baghdad, 27 February and 21 May 1952	33
No. 2769. United States of America and Portugal :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to relief from taxation on expenditures made for common defense. Lisbon, 1 April 1953	41
No. 2770. United States of America, Canada and Japan :	
International Convention (with annex and protocol) for the high seas fisheries of the North Pacific Ocean. Signed at Tokyo, on 9 May 1952	65

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 205

1955

I. Nos 2765-2781

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 1^{er} mars 1955 au 3 mars 1955*

	<i>Pages</i>
N° 2765. États-Unis d'Amérique et Belgique :	
Échange de notes constituant un accord relatif aux exemptions fiscales applicables aux dépenses effectuées aux fins de la défense nationale (avec, en annexe, un mémorandum en date du 14 mars 1952). Bruxelles, 18 mars et 7 avril 1952	3
N° 2766. États-Unis d'Amérique et Éthiopie :	
Échange de notes constituant un accord relatif à l'aide pour la défense mutuelle. Addis-Abéba, 12 et 13 juin 1952	17
N° 2767. États-Unis d'Amérique et Irak :	
Échange de notes constituant un accord relatif à un programme de coopération technique en matière d'enseignement. Bagdad, 26 février et 21 mai 1952	25
N° 2768. États-Unis d'Amérique et Irak :	
Échange de notes constituant un accord relatif à un programme de coopération technique en matière de travaux publics. Bagdad, 27 février et 21 mai 1952	33
N° 2769. États-Unis d'Amérique et Portugal :	
Échange de notes constituant un accord relatif aux exemptions fiscales applicables aux dépenses pour la défense commune. Lisbonne, 1 ^{er} avril 1953	41
N° 2770. États-Unis d'Amérique, Canada et Japon :	
Convention internationale (avec annexe et protocole) concernant les pêcheries hauturières de l'océan Pacifique nord. Signée à Tokyo, le 9 mai 1952	65

	<i>Page</i>
No. 2771. United States of America and Federal Republic of Germany :	
Agreement (with exchange of notes) regarding the settlement of the obligation of the Federal Republic of Germany to the United States of America for surplus property furnished Germany. Signed at London, on 27 February 1953	103
No. 2772. United States of America and Viet-Nam :	
Exchange of notes (with enclosure) constituting an agreement relating to mutual security. Saigon, 18 December 1951 and 3, 16 and 19 January 1952	127
No. 2773. United States of America and Pakistan :	
Agreement regarding United States emergency wheat aid to Pakistan. Signed at Washington, on 25 June 1953	139
No. 2774. United States of America and Finland :	
Protocol modifying the Treaty of Friendship, Commerce and Consular Rights of 13 February 1934 between the Governments of those two countries. Signed at Washington, on 4 December 1952	149
No. 2775. Australia and Austria :	
Agreement for an exchange of postal parcels. Signed at Vienna, on 20 December 1954	157
No. 2776. United States of America and Iceland :	
Defense Agreement pursuant to the North Atlantic Treaty. Signed at Reykjavik, on 5 May 1951	
Annex on the status of United States personnel and property. Signed at Reykjavik, on 8 May 1951	173
No. 2777. United States of America and Cuba :	
Exchange of notes (with annex) constituting an agreement relating to flight notifications of private aircraft. Habana, 19 January and 26 February 1953	213
No. 2778. United States of America and Australia :	
Convention for the avoidance of double taxation and the prevention of fiscal evasion with respect to taxes on gifts. Signed at Washington, on 14 May 1953	237
No. 2779. United States of America and Australia :	
Convention for the avoidance of double taxation and the prevention of fiscal evasion with respect to taxes on income. Signed at Washington, on 14 May 1953	253

	<i>Pages</i>
N° 2771. États-Unis d'Amérique et République fédérale d'Allemagne :	
Accord (avec échange de notes) relatif au règlement de l'obligation de la République fédérale d'Allemagne envers les États-Unis d'Amérique au titre des biens en surplus fournis à l'Allemagne. Signé à Londres, le 27 février 1953	103
N° 2772. États-Unis d'Amérique et Viet-Nam :	
Échange de notes (avec annexe) constituant un accord relatif à la sécurité mutuelle. Saïgon, 18 décembre 1951 et 3, 16 et 19 janvier 1952	127
N° 2773. États-Unis d'Amérique et Pakistan :	
Accord relatif à des envois de secours de blé américains au Pakistan. Signé à Washington, le 25 juin 1953	139
N° 2774. États-Unis d'Amérique et Finlande :	
Protocole modifiant le Traité d'amitié, de commerce et de droits consulaires du 13 février 1934 conclu entre les Gouvernements de ces deux pays. Signé à Washington, le 4 décembre 1952	149
N° 2775. Australie et Autriche :	
Arrangement concernant l'échange de colis postaux. Signé à Vienne, le 20 décembre 1954	157
N° 2776. États-Unis d'Amérique et Islande :	
Accord relatif à la défense de l'Islande en vertu du Traité de l'Atlantique Nord. Signé à Reykjavik, le 5 mai 1951	
Annexe relative au statut du personnel et des biens américains. Signée à Reykjavik, le 8 mai 1951	173
N° 2777. États-Unis d'Amérique et Cuba :	
Échange de notes (avec annexe) constituant un accord relatif aux avis de vol concernant les aéronefs privés. La Havane, 19 janvier et 26 février 1953	213
N° 2778. États-Unis d'Amérique et Australie :	
Convention tendant à éviter la double imposition et à prévenir l'évasion fiscale en matière d'impôts sur les donations. Signée à Washington, le 14 mai 1953	237
N° 2779. États-Unis d'Amérique et Australie :	
Convention destinée à éviter la double imposition et à prévenir l'évasion fiscale en matière d'impôts sur le revenu. Signée à Washington, le 14 mai 1953	253